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颱風或暴雨襲澳時課堂及期末考試安排 

⚫  一號或三號颱風信號／黃色或紅色暴雨警告信號  

當一號或三號颱風信號／黃色或紅色暴雨警告信號生效時，所有課堂及期

末考試將如期進行。 

⚫  八號或以上颱風信號／黑色暴雨警告信號  

當八號或以上颱風信號／黑色暴雨警告信號生效或取消時，將按以下規定

作課堂及期末考試安排： 

信號生效時的停課及期末考試安排 

於課堂及期末考試

開始前生效 

所有課堂、期末考試及室外教學活動取消直至相關

信號除下。 

於課堂及期末考試

開始後生效 

所有課堂及室外教學活動*立即中止，而期末考試

則仍然繼續至原定結束時間。 
*有關教職員應將學生帶至安全場所並確保其安全離開。 

信號取消後的復課及期末考試安排 

信號取消兩小時後開始的課堂及期末考試將如期進行，但當天所有室外

教學活動全部取消。 

 [例：如信號於 13:00取消，所有於 15:00或之後開始的課堂及期末考試將如期進行。] 

一.學術單位會於其網頁內公佈延期期末考試安排。 

二.以上安排不適用於實習科目，參加實習科目的學生應遵守實習機構之相   

   關安排及指引。 
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Remarks: 1. Approved by Senate on 12 August 2020 (Senate/C/040/2020); 2. Major revision: To update the 

new rainstorm warning signal and the arrangement regarding classes/examinations suspension and 

resumption during bad weather 3. Chinese and Portuguese translations are enclosed. For any discrepancy, 

the English version shall prevail. 

 

 
⚫ Tropical Cyclone Signal No.1 or No. 3/Yellow or Red Rainstorm Warning Signal 

When Tropical Cyclone Signal No. 1 or No. 3/Yellow or Red Rainstorm Warning Signal 

is hoisted, all classes and final examinations will be held as scheduled. 

⚫ Tropical Cyclone Signal No. 8 (or above)/Black Rainstorm Warning Signal 
When Tropical Cyclone Signal No. 8 (or above)/Black Rainstorm Warning Signal is 

hoisted or cancelled, the following arrangements will be made for classes and final 

examinations: 

Arrangement of classes and final examinations when the signal is hoisted 
Before the classes and 

final examinations start 

All classes, final examinations and outdoor teaching 

activities will be suspended until the related signal is 

cancelled. 
After the classes and 

final examinations start 
All classes and outdoor teaching activities* will be 

suspended immediately while final examinations will be 

continued till the end as scheduled.   

* The staff responsible should take all students to a safe place and make 

sure that it is safe for them to leave.  

Arrangement of classes and final examinations when the signal is cancelled 
Classes and final examinations which begin 2 hours after the cancellation of signal 

will be held as scheduled. All outdoor teaching activities on that day will be cancelled.   
(E.g.: If the signal is cancelled at 13:00, classes and final examinations which begin at or after 15:00 

will be held as scheduled.) 
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1. Academic units will announce arrangements for final examination postponement on their    
  webpages. 

2. The above arrangements are not applicable to the practicum or internship courses.   
  Students who are doing these courses should follow the related arrangements and  
  guidelines of the host organization. 


